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يلاتلا يلاتلا مويلا   مويلا تاءاضاو   تاءاضاو رابخأ   رابخأ
20192019\\ لوليأ لوليأ ةديدج  لل ـ ـ ةديدج ريراقت   ريراقت ةعبرأ   ةعبرأ

       

ةيروس ةيروس يفيف   ردنجلل   ردنجلل ةساسّحلا   ةساسّحلا ةيلاقتنلاا   ةيلاقتنلاا ةلادعلا   ةلادعلا
GENDER-SENSITIVE TRANSITIONAL JUSTICE IN SYRIAGENDER-SENSITIVE TRANSITIONAL JUSTICE IN SYRIA

ماسقنلاا ميمرتو  مادتسمو ، لداع  ملاس  ءانبل  ةيروس  يف  يّمازلإ  رّمم  ةيلاقتنلاا  ةلادعلا  نأ  مغر 
ددّعتملاو بكّرملا  رثلأاب  رارقلإا  مغرو  باقعلا ، نم  تلافلإا  ةيجهنمل  ٍّدح  عضوو  عمتجملا ، يف  يدومعلا 

ةلادعلا نأ  لاإ  نهدّض ، زييمتلا  لاكشأ  عم  هتاعطاقتو  عازنلا  للاخ  تايتفلاو  ءاسنلا  لاط  يذلا  تايوتسملا 
غٍارف دّس  قايس  يف  ثحبلا  يتأي  .ايروس  اًيثحب  اًمامتها  لنت  مل  ردنجلل  ةساسحلا  ةيلاقتنلاا 

انل ةبسنلاب  ردنجلل  ةساسّح  ةيلاقتنا  ةلادع  ءانب  ةيفيكل  عسوأ  مٌهف  هيلع  ىنبيُ  لاًخدم  نوكيل  يّفرعم ،
تايّروسو نييروسك  .

(( انه انه طغضا   طغضا   :: لاًماك لاًماك ثحبلا   ثحبلا ةءارقل   ةءارقل )

Although transitional justice is a mandatory corridor in Syria to build peace, restore the
division of society, end impunity, and although it recognizes the complex and multi-level
impact of the Syrian conflict on women and girls, gender-sensitive transitional justice is not
receiving enough attention in the research arena in Syria. This research comes to fill
aknowledge gap, and to serve as input on which to build a broader understanding of how
to build gender-sensitive transitional justice for us of all genders and Syrians.

(Full report: click here)

https://www.facebook.com/TheDayAfterTDA/?fref=ts
https://twitter.com/TDA_SY
https://www.instagram.com/tda.sy/?hl=en
https://www.youtube.com/channel/UCRkPXIrBv1KkCBOWLQ1BEQw?view_as=subscriber
https://tda-sy.org/ar/content/228/652/reports-&-research/gender-sensitive-transitional-justice-in-syria
https://tda-sy.org/en/content/228/652/reports-&-research/gender-sensitive-transitional-justice-in-syria


:: شماهلا شماهلا ىلع   ىلع نوكأ   نوكأ يكيك  لالا  
ايروس ايروس يفيف   لاقتعلاا   لاقتعلاا نمنم   تايجانلل   تايجانلل ةصق   ةصق رشع   رشع ىدحإ   ىدحإ

So I’m not Kept in the ShadowsSo I’m not Kept in the Shadows
11 STORIES FOR WOMEN SURVIVORS FROM SYRIAN DETENTION11 STORIES FOR WOMEN SURVIVORS FROM SYRIAN DETENTION

CENTERSCENTERS

ةسمخ لصأ  نم  يلاتلا ، مويلا  ةمظنم  نّهمعدت  لاقتعلاا ، نم  ةيجان  ةأرما  ةرشع  ىدحإ  ةيدرس  باتكلا ، اذه  قثوي 
ةحورملا ريياعم ، ةدع  ىلع  ءًانب  تريتخا  نيب 2/2/2019 و 6/3/2019 ، ةعقاولا  ةرتفلا  يف  مت  ايًليجست ، ءًاقل  رشع 

وأ يرسلأا و/ فنعلا  لاكشأ  ضعبو  يسايسلا  فنعلا  عم  ةعطاقتملاو  لاقتعلاا  دعبو  للاخ  تاكاهتنلاا  عاونلأ  ةعساولا 
، ةيجانلل ةيداصتقلاا  ةيعامتجلاا –  ةيفلخلا  عوّنتو  تايجان ، ةدع  هل  تضرعت  يذلا  ينوناقلا  فنعلا  وأ  يعمتجملا و/ فنعلا 

ةيرمعلا لايجلأاو  ةيسايسلا  ءارلآا  عوّنتو  ميلعتلا ، ةجردو  ىوتسمو  .
ةبرجت لّكف  ىرخلأا ، فنعلا  لاكشأ  عم  ةعطاقتملا  يسايسلا  فنعلا  عم  ءاسنلا  براجت  ةصق  ةرشع  ىدحلإا  لزتخت  لاو 

زاجنلإ دودحملا  تقولا  نكلو  ىرخلأا ، نع  يردنجلا  اهليلحت  فلتخيو  ةددعتملاو  ةفلتخملا  اهراثآو  اهتيصوصخو  اهتدارف  اهل 
ةيفاضإ صصق  ةباتك  ةيناكمإ  نم  دّح  باتكلا  .

(  ( انه  طغضا   :: لاًماك لاًماك باتكلا   باتكلا ةءارقل   ةءارقل )

This book documents the narratives of eleven female survivors of detention, supported by The Day
After, part of fifteen recorded meetings which took place between 2nd February and 6th March
2019. The stories were selected based on several criteria, the wide spectrum of abuses during and
after detention which intersect with polit ical violence and forms of domestic, community, and/or legal
violence experienced by several survivors, the diversity of survivors’ socio-economic backgrounds, level
and degree of education, diversity of polit ical views and age groups.
The 11 stories do not summarize women's experiences of polit ical violence that intersect with other
forms of violence; each experience has its own unique and different implications, and its gender
analysis is different, but limited time to complete the book has left it at these.

(Fu ll Book : (Fu ll Book : c lick he rec lick he re ))

ایروس يف  ةیكلملا  قوقح  ىلع  اهتایعادتو  ةیراقعلا  ةلكشملا 
ماعل 2018 مقر 10  نوناقلا 

Problems Relating to Property Laws in Syria
& the Ramifications for Ownership Rights

https://tda-sy.org/ar/content/228/654/%D8%AA%D9%82%D8%A7%D8%B1%D9%8A%D8%B1-%D9%88%D8%A7%D8%A8%D8%AD%D8%A7%D8%AB/%D9%83%D9%8A-%D9%84%D8%A7-%D8%A3%D9%83%D9%88%D9%86-%D8%B9%D9%84%D9%89-%D8%A7%D9%84%D9%87%D8%A7%D9%85%D8%B4-11-%D9%82%D8%B5%D8%A9-%D9%84%D9%84%D9%86%D8%A7%D8%AC%D9%8A%D8%A7%D8%AA-%D9%85%D9%86-%D8%A7%D9%84%D9%85%D8%B9%D8%AA%D9%82%D9%84%D8%A7%D8%AA-%D8%A7%D9%84%D8%B3%D9%88%D8%B1%D9%8A%D8%A9
https://tda-sy.org/en/content/228/654/%D8%AA%D9%82%D8%A7%D8%B1%D9%8A%D8%B1-%D9%88%D8%A7%D8%A8%D8%AD%D8%A7%D8%AB/%D9%83%D9%8A-%D9%84%D8%A7-%D8%A3%D9%83%D9%88%D9%86-%D8%B9%D9%84%D9%89-%D8%A7%D9%84%D9%87%D8%A7%D9%85%D8%B4-11-%D9%82%D8%B5%D8%A9-%D9%84%D9%84%D9%86%D8%A7%D8%AC%D9%8A%D8%A7%D8%AA-%D9%85%D9%86-%D8%A7%D9%84%D9%85%D8%B9%D8%AA%D9%82%D9%84%D8%A7%D8%AA-%D8%A7%D9%84%D8%B3%D9%88%D8%B1%D9%8A%D8%A9


Law No. 10 of 2018

مقر 10  نوناقلا  صاخ  لكشبو  ةيراقعلا  ةلكشملل  عسوأ  مهف  ميدقت  ثحبلا  اذه  لواحي 
حرش مث  نمو  ايروس  يف  ةيراقعلا  ةلكشملاب  هتقلاعو  هقيبطت  رطاخمو  هبابسأ  ةفرعمو 

هتايعادت ىلع  بلغتلا  لبسو  هيف  للخلا  نطاومو  هماكحأ  .
قيثوتلاو ةلادعلاو  ملاسلل  دجبأ  ةمظنم  عم  نواعتلاب  زجنأ  ثحبلا 

(( انه انه طغضا   طغضا لاماك :  :  لاماك ثحبلا   ثحبلا ةءارقل   ةءارقل )
This research means to present a more comprehensive understanding of the

real estate problem, in particular Law No. 10; to identify its reasons, risks of its
application, and its relationship to the property problem in Syria; and to

explain its provisions and shortcomings, and ways to overcome its
repercussions.

In cooperation with APJAD (Association of Peace, Justice and Documentation)
T

(Full report: (Full report: c lick herec lick here))

قافآو عقاو  ایروس ..  يف  نطاوملا  نمأ 
The Security Of Citizens In Syria

Reality & Prospects

https://tda-sy.org/ar/content/228/653/%D8%AA%D9%82%D8%A7%D8%B1%D9%8A%D8%B1-%D9%88%D8%A7%D8%A8%D8%AD%D8%A7%D8%AB/%D8%A7%D9%84%D9%85%D8%B4%D9%83%D9%84%D8%A9-%D8%A7%D9%84%D8%B9%D9%82%D8%A7%D8%B1%D9%8A%D8%A9-%D9%88%D8%AA%D8%AF%D8%A7%D8%B9%D9%8A%D8%A7%D8%AA%D9%87%D8%A7-%D8%B9%D9%84%D9%89-%D8%AD%D9%82%D9%88%D9%82-%D8%A7%D9%84%D9%85%D9%84%D9%83%D9%8A%D8%A9-%D9%81%D9%8A-%D8%B3%D9%88%D8%B1%D9%8A%D8%A7:-%D8%A7%D9%84%D9%82%D8%A7%D9%86%D9%88%D9%86-%D8%B1%D9%82%D9%85-10-%D9%84%D8%B9%D8%A7%D9%85-2018
https://tda-sy.org/en/content/228/653/%D8%AA%D9%82%D8%A7%D8%B1%D9%8A%D8%B1-%D9%88%D8%A7%D8%A8%D8%AD%D8%A7%D8%AB/%D8%A7%D9%84%D9%85%D8%B4%D9%83%D9%84%D8%A9-%D8%A7%D9%84%D8%B9%D9%82%D8%A7%D8%B1%D9%8A%D8%A9-%D9%88%D8%AA%D8%AF%D8%A7%D8%B9%D9%8A%D8%A7%D8%AA%D9%87%D8%A7-%D8%B9%D9%84%D9%89-%D8%AD%D9%82%D9%88%D9%82-%D8%A7%D9%84%D9%85%D9%84%D9%83%D9%8A%D8%A9-%D9%81%D9%8A-%D8%B3%D9%88%D8%B1%D9%8A%D8%A7:-%D8%A7%D9%84%D9%82%D8%A7%D9%86%D9%88%D9%86-%D8%B1%D9%82%D9%85-10-%D9%84%D8%B9%D8%A7%D9%85-2018


حلاصإ ةيلمع  نع  مهتاروصتو  مهئارآو  ربسو  ةيروسلا  قطانملا  فلتخم  يف  نينطاوملا  نمأ  ةلاح  ىلع  فرعتلا  فدهب 
نيب ةعقاولا  ةرتفلا  للاخ   ،، ةيجيتارتسلاا ةيجيتارتسلاا تاساردلل   تاساردلل نارمع   نارمع زكرم   زكرم يلاتلا و  مويلا  ةسسؤم  تماق  ينملأا ، عاطقلا 

: ايروس جراخو  لخاد  اًبيجتسم  لمش 953  يعامتجا  حسم  ءارجإب  ربوتكأ 2018 ، / لولأا نيرشت  سطسغأ و14  / بآ  12
نييناديملا نيثحابلا  نم  قيرف  ماق  ثيح  اهلخاد .) و558  ايروس ، جراخ  نيميقملا  نم   395  ) ةأرما لجر و405   548

باتنع يزاغ   ) ايكرت يفو  ةيروس  لخاد  تاظفاحم  عبرأ  يف  نايبتسلاا  مادختساب  هجول  اًهجو  تلاباقم  ءارجإب  نيبردملا 
نيلرب \ ايناملأو مادرتسمأ ، \ ادنلوهو ةيناحيرلا ) يف  تاميخملاو  )

(( انه انه طغضا   طغضا لاماك :  :  لاماك ريرقتلا   ريرقتلا )
In order to identify the situation of cit izens' security in various regions of Syria, and their views and
perceptions on the security sector reform process, The Day After (TDA) organization, and OmranOmran
Cent e r fo r St rat eg ic  St ud ie s Cent e r fo r St rat eg ic  St ud ie s conducted a social survey covering the period between 12 August
and 14 October 2018, which included 953 respondents from in and outside Syria: A total of 548 men
and 405 women (395 residing outside Syria and 558 residing inside). A team of trained field
researchers conducted face-to-face interviews deploying the questionnaire in four provinces in Syria,
and in Gaziantep and Reyhanli in Turkey, Amsterdam, in the Netherlands, and Berlin in Germany.

(  fu ll report : (  fu ll report : c lick he rec lick he re ))

Visit our website

https://www.omrandirasat.org/
http://tda-sy.org/ar/content/215/649/%D8%A2%D8%AE%D8%B1-%D8%A7%D9%84%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%A3%D9%85%D9%86-%D8%A7%D9%84%D9%85%D9%88%D8%A7%D8%B7%D9%86-%D9%81%D9%8A-%D8%B3%D9%88%D8%B1%D9%8A%D8%A7-..-%D9%88%D8%A7%D9%82%D8%B9-%D9%88%D8%A2%D9%81%D8%A7%D9%82
https://omranstudies.org/
http://tda-sy.org/en/content/215/649/%D8%A2%D8%AE%D8%B1-%D8%A7%D9%84%D8%A7%D8%AE%D8%A8%D8%A7%D8%B1/%D8%A3%D9%85%D9%86-%D8%A7%D9%84%D9%85%D9%88%D8%A7%D8%B7%D9%86-%D9%81%D9%8A-%D8%B3%D9%88%D8%B1%D9%8A%D8%A7-..-%D9%88%D8%A7%D9%82%D8%B9-%D9%88%D8%A2%D9%81%D8%A7%D9%82
http://tda-sy.org/en

